

广西科学院学报

2018年 第34卷 总目次

第1期(2018年2月)

综述类

- 藏文信息处理研究进展..... 高定国(1)
- 傣文信息技术研究进展 殷建民(12)
- 壮、蒙古、维、哈、柯、朝语信息处理研究进展 刘连芳,海银花,那顺乌日图,等(18)
- 东南亚语言及信息处理研究进展..... 黄家裕,刘连芳,邓姿娴,等(27)
- 浅谈蒙古文网站现状及未来发展趋势..... 德格吉日胡,木 仁,韩百岁,等(32)
- 藏文文本聚类及其相关技术综述 李玖一,于洪志,徐 涛(39)
- 知识图谱概念获取研究进展..... 边慧珍,哈 斯(46)

实验研究类

- 基于规范字符集的多语种统一字符编码方案..... 付 勇,郭 公(51)
- 朝鲜语特殊短语结构的语言特征分析及自动提取 毕玉德,扈 毅,安帅飞(57)
- 蒙古文复杂文本布局引擎的标准符合性测试 呼斯勒,白双成,确精扎布(63)
- 蒙古语词向量评测研究..... 乌云塔那,王斯日古楞(68)
- 蒙古语媒体资产编目问题研究..... 娜仁图雅,白双成(72)
- 基于谱减法的藏语语音减噪研究 都格草,才让卓玛,南措吉(78)

第2期(2018年5月)

湿地植物生态

- 广西湿地植物分布新纪录..... 梁士楚,田 丰,李丽香,等(83)
- 中国湿地外来维管束植物的初步研究..... 赵红艳,姜 勇,刘润红,等(87)
- 广西海岸潮上带草本植物种类与群落特征研究 李丽香,姜 勇,漆光超,等(103)
- 广西海岸潮间带草本植物群落的研究 漆光超,姜 勇,李丽香,等(114)

海洋科学

- 2015年秋季千里岩岛海域浮游植物群落结构特征 张 亮,宋春丽,陶卉卉,等(121)
- 2016年春季日照港岚山港区近岸海域渔业资源浅析 王尽文,陶卉卉,张乃星,等(125)
- 钦州湾可溶性化学品泄漏预测..... 蓝锦毅,朱冬琳,吴桂丹(130)

计算科学

- 基于 SAT 和 BDD 的频繁序列挖掘技术 戴瑀君,徐周波(137)
- 基于内容推荐算法和余弦相似度算法的领导决策辅助信息系统..... 骆 亮(143)
- 基于距离判别法的彗云识别模型 王超华,李国东,徐文霞,等(151)

特邀栏目

- 钙钛矿 $\text{La}_{0.7}\text{Ce}_x\text{Ba}_{0.3-x}\text{MnO}_3$ 的磁热性能研究..... 林维根,刘 泽,严嘉琳,等(156)
- 甲醇中胆固醇溶液标准物质的研制 许思思,张 森,郑 鹏,等(161)
- 基于文献计量学的刨花润楠研究现状和发展趋势 周运鸿,唐健民,范进顺,等(166)

第 3 期(2018 年 8 月)

海洋生物

- 一种水产弧菌快速药敏检测方法的建立 刁 菁,刘洪军,盖春蕾,等(173)
- 不同生长期大菱鲆 (*Scophthalmus maximus*) 形态性状与体质量的通径分析及曲线拟合研究
..... 刘 莹,于超勇,于道德,等(181)
- 不同规格魁蚶在不同温度下潜沙率差异分析 荆圆圆,陈 群,张天文,等(191)
- 斑点鲆的外形特征与消化系统结构 刘元文,房 慧,张宇哲,等(198)

近岸生态环境

- 我国黄海浒苔绿潮暴发海域环境因子季节性变化及年际变化分析 苑克磊,侯查伟,丁 一,等(204)
- 基于遥感的黄海绿潮覆盖面积受表层温盐的影响分析 辛 蕾,丁 一,王 宁,等(210)
- 气候变化背景下渤海海温时空特征分析 姜雯斐,虞兰兰,于清溪,等(216)
- 广西沿海赤潮多发区高浓度氮磷营养元素来源探讨 覃仙玲,陈 波(222)
- 广西围填海进程及其对近海生态和生物资源的影响分析 苏 涛,牛 超,詹 诚,等(228)

生物技术

- 稳定同位素技术在红树林生态系统中动物食物来源研究的应用 高霆炜,杨明柳,丁 慧,等(235)
- 六溴环十二烷胁迫下红树蚬荧光定量 PCR 内参基因稳定性分析 车志群,孙仁杰,刘文爱,等(242)
- 《广西科学院学报》加入开放科学 OSID 计划 (250)

第 4 期(2018 年 11 月)

海洋腐蚀与安全

- 热浸锌材料的生物污损研究 马士德,王在东,刘会莲,等(251)
- X65 管线钢在油水混合物中的水线腐蚀发展趋势 刘 猛,李 斌,陈新华,等(261)
- 铝合金表面 ZSM-5 型分子筛涂层耐蚀性研究 刘 欣,李鉴洋,曾宇翔,等(268)
- 工作电压对微弧氧化 6061 铝合金耐腐蚀性能的影响 朱庆军,汪彬彬,赵 霞,等(274)
- 全天候海冰气象监测系统可靠性研究 石 岩,陈胜利,佟 萌,等(279)

材料缺陷数值模拟

- 小角对称晶界及亚晶界湮没过程的晶体相场模拟 孔令一,刘哲源,李依轩,等(287)
- 高温应变下的晶界位错结构组态演化的晶体相场模拟 刘哲源,卢昱江,李依轩,等(292)
- 纳观尺度下不同晶向取向对裂纹萌生和扩展的影响 卢昱江,刘哲源,李依轩,等(298)
- 圆形缺口裂纹扩展的晶体相场模拟 韦焯航,黄礼琳,高英俊(304)

特邀栏目

- 岩溶水水化学特征的主成分分析和因子分析 张路遥,马祖陆,覃星铭(309)
- 广西林业气象灾害风险调查与服务效益评估分析 黄树燕,李妍君,李有华,等(317)
- 电解铝企业周边土壤氟化物累积影响的研究 覃东棉,韦吉福,雷勋杰,等(324)
- 黄精浸渣栽培食用菌试验 黄雪星,罗先群(331)

CONTENTS OF VOLUME 34, 2018

JOURNAL OF GUANGXI ACADEMY OF SCIENCES

No. 1 (February 2018)

Review

- Research on Tibetan Information Processing GAO Dingguo (1)
- Review of the Development of Information Technology in Tai Script YIN Jianmin (12)
- Research Progress of Information Processing in Zhuang, Mongolian, Uighur, Kazak, Kirgiz and Korean LIU Lianfang, HAI Yinhua, Nasun - urt, et al. (18)
- The Progress of Studies on Southeast Asian Languages and Information Processing Thereof HUANG Jiayu, LIU Lianfang, DENG Zixian, et al. (27)
- Present Situation and Future Development Trend of Mongolian Website Degjirh, Moren, HAN Baisui, et al. (32)
- A Summary of Tibetan Text Clustering and Its Related Technologies LI Jiuyi, YU Hongzhi, XU Tao (39)
- A Survey of Knowledge Graph Concept Extraction Methods BIAN Huiizhen, HA Si (46)

Experiment

- Multilingual Unified Character Encoding Scheme based on a Normalized Character Set FU Yong, GUO Gong (51)
- Structure Characteristic Analysis and Automatic Extraction for Korean Special Phrase BI Yude, HU Yi, AN Shuaifei (57)
- Standard Conformance Test of Mongolian Complex Text Layout Engine Huslee, BAI Shuangcheng, Choijingjab (63)
- Research on Mongolian Word Vectors Evaluation Wuyuntana, Wangsiriguleng (68)
- Study of Mongolian Media Asset Construction and Cataloging Management Narentuya, BAI Shuangcheng (72)
- Study on Noise Reduction of Tibetan Speech based on Spectral Subtraction DOU Gecao, CAIRANG Zhuoma, NAN Cuoji (78)

No. 2 (May 2018)

Wetland Plant Ecology

- New Records of Wetland Plants from Guangxi, China LIANG Shichu, TIAN Feng, LI Lixiang, et al. (83)
- The Preliminary Study on Alien Vascular Plants in Wetland of China ZHAO Hongyan, JIANG Yong, LIU Runhong, et al. (87)
- Research on the Species and Community Characteristics of Herb Plants in the Supralittoral Zone along the Coast of Guangxi LI Lixiang, JIANG Yong, QI Guangchao, et al. (103)
- Research on the Herb Communities in the Intertidal Zone along Coast of Guangxi QI Guangchao, JIANG Yong, LI Lixiang, et al. (114)

Marine Science

- Community Structure Characteristics of Phytoplankton of Qianliyan Island in the Autumn of 2015 ZHANG Liang, SONG Chunli, TAO Huihui, et al. (121)
- Analysis on the Nearshore Shallow of Fishery in Lanshan Harbor Rizhao Port in the Spring of 2016 WANG Jinwen, TAO Huihui, ZHANG Naixing, et al. (125)
- Prediction of Leakage of Dissolved Chemicals in Qinzhou Bay LAN Jinyi, ZHU Donglin, WU Guidan (130)

Computing Science

- Frequent Sequence Mining Techniques based on SAT and BDD DAI Yujun, XU Zhoubo (137)
- A Leader Decision Assistant Information System based on Content Recommendation and Cosine Similarity Algorithm LUO Liang (143)
- Hail Cloud Recognition Model based on Distance Discriminant Analysis WANG Chaohua, LI Guodong, XU Wenxia, et al. (151)

Special Columns

- Magnetocaloric Properties of $\text{La}_{0.7}\text{Ce}_x\text{Ba}_{0.3-x}\text{MnO}_3$ Perovskite LIN Weigen, LIU Ze, YAN Jialin, et al. (156)
- Preparation of Reference Material of Cholesterol in Methanol XU Sisi, ZHANG Sen, ZHENG Peng, et al. (161)
- Research Status and Development Trends of *Machilus pauhoi* based on Bibliometrics ZHOU Yunhong, TANG Jianmin, FAN Jinshun, et al. (166)

No. 3(August 2018)

Marine Biology

Establishment of a Rapid Antibiotic Sensitivity Testing Method for *Vibrio* Species DIAO Jing, LIU Hongjun, GAI Chunlei, et al. (173)

Path Coefficient Analysis and Curve Estimates for Body Mass and Morphometric Traits of *Scophthalmus maximus* at Different Growth Stages LIU Ying, YU Chaoyong, YU Daode, et al. (181)

Analysis of Burrowing Rate with Different Sizes and Different Temperature of *Scapharca broughtonii* Schrenck JING Yuan yuan, CHEN Qun, ZHANG Tianwen, et al. (191)

Morphological Characteristics and Structure of Digestive System of *Oncorhynchus mykiss* LIU Yuanwen, FANG Hui, ZHANG Yuzhe, et al. (198)

Coastal Ecological Environment

Analysis of the Seasonal and Inter-annual Changes of Environmental Factors in *Enteromorpha prolifera* Green Tide Outbreak in the Yellow Sea YUAN Kelei, HONG Chawei, DING Yi, et al. (204)

Effect on Green Tide Coverage Area in the Yellow Sea by Surface Water Temperature and Salinity based on Remote Sensing XIN Lei, DING Yi, WANG Ning, et al. (210)

Spatio-temporal Analysis of the Sea Surface Temperature in the Bohai and Yellow Seas under the Background of Climate Change JIANG Wenfei, YU Lanlan, YU Qingxi, et al. (216)

The Source of High Concentration of Nitrogen and Phosphorus Nutrient in Guangxi High Frequency Algal Bloom Areas QIN Xianling, CHEN Bo (222)

Study on the Process of the Coastal Reclamation and its Impact on Coastal Ecological and Marine Biological Resources in Guangxi Zhuang Autonomous Region SU Tao, NIU Chao, ZHAN Cheng, et al. (228)

Biotechnology

Application of Stable Isotope Technique in the Study of Food Sources of Animal in Mangrove Ecosystem GAO Tingwei, YANG Mingliu, DING Hui, et al. (235)

The Expression Stability Analysis of Reference Genes for qRT-PCR in *Polymesoda erosa* under Hexabromocyclododecane Stress CHE Zhiquan, SUN Renjie, LIU Wen'ai, et al. (242)

No. 4(November 2018)

Marine Corrosion and Safety

Study on Biofouling of Hot-dip Galvanizing Materials MA Shide, WANG Zaidong, LIU Huilian, et al. (251)

Water-Line Corrosion Growth Trends in Oil-Water Mixture of X65 Pipeline Steel LIU Meng, LI Bin, CHEN Xinhua, et al. (261)

Title Research of Corrosion Resistance of ZSM-5 Zeolite Membrane on the Surface of Aluminum Alloy LIU Xin, LI Jianyang, ZENG Yuxiang, et al. (268)

Effect of Working Voltage on Corrosion Resistance of Micro-Arc Oxidation of 6061 Al-Alloy ZHU Qingjun, WANG Binbin, ZHAO Xia, et al. (274)

Reliability Consideration of All-Weather Sea Ice Meteorological Monitoring System SHI Yan, CHEN Shengli, TONG Meng, et al. (279)

Numerical Simulation of Materials Defects

Phase Field Crystal Study on Small Angle Symmetry Grain Boundary and Sub-Grain Boundary Annihilation Process KONG Lingyi, LIU Zheyuan, LI Yixuan, et al. (287)

Phase Field Crystal Simulation of Evolution of Grain Boundary Dislocation Structure under High Temperature Strain LIU Zheyuan, LU Yujiang, LI Yixuan, et al. (292)

Study on the Effect of Different Crystal Orientations on Crack Initiation and Propagation at Nano Scale LU Yujiang, LIU Zheyuan, LI Yixuan, et al. (298)

Phase Filed Crystal Simulation of Extension of Crack at Notch with Circle WEI Zhuohang, HUANG Lilin, GAO Yingjun (304)

Special Columns

Principal Component Analysis and Factor Analysis of Chemical Characteristics of Karst Water ZHANG Luyao, MA Zulu, QIN Xingming (309)

Risk Assessment and Service Benefit Evaluation of Forestry Meteorological Disasters in Guangxi HUANG Shuyan, LI Yanjun, LI Youhua, et al. (317)

The Research on Fluoride Accumulation in Soil Surrounding the Electrolytic Aluminum Factory QIN Dongmian, WEI Jifu, LEI Xunjie, et al. (324)

Experiment on Cultivation of Edible Fungi by the Dregs from *Rhizoma polygonatum* HUANG Xuexing, LUO Xianqun (331)